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Jelen vannak: Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, dr. Basista Erika, Bolobás 
Péter, Bratu Ferenc,  Dobozi Gábor,  Karsai Attila,  Kovács István, Molnárné Juhász Éva, Sohajda 
István,  Takács László, Timár László helyi képviselõk. 
Igazoltam távol maradt: Bratu László polgármester. 
 

Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı,  Zsiga 
Józsefné Igazgatási Irodavezetı, Szakra Zsolt Mőszaki Irodavezetı, Urbánné Kléri Szilvia 
humánágazati referens, Rivnyák Istvánné, Vajkóné Zsíros Emese, Kércsi Tibor, Pásztor András 
intézményvezetık, Bartek József a Városgazda Kht. ügyvezetıje, Kovács Sándor Tőzoltóparancsnok, 
Konyor Judit az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás munkaszervezetének tagja, Béres László az 
ATÖSZ ügyvezetıje, Sándor Róbert, Üveges Zsolt az ABA Hg. Kft. ügyvezetıje, Ficsor Miklós a 
GW. Borsodvíz Kft. ügyvezetıje, Hámori Attiláné a Borsodvíz Zrt. ügyvzetıje, Bolobásné dr. 
Pusztai Beáta. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-
testületi tagból 13 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja. Elmondja, hogy Bratu László 
polgármester úr betegsége folytán maradt távol. 
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Kléri Bertalan és Molnárné Juhász Éva képviselıket, majd 
tájékoztatja a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. Felhívja a figyelmet, hogy a 
nyilvános ülés tartását követıen zárt ülésre kerül sor. 
 

A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Ülési napirend tárgya: 
 

1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: dr. Vidákovics Béla alpolgármester 
 

2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
 Elıadó: dr. Vidákovics Béla alpolgármester 
 

3.) Az önkormányzat 2008. évi várospolitikai feladatterve 
 Elıadó: dr. Vidákovics Béla alpolgármester 
 

4.) A képviselı-testület 2008. évi munkaterve 
 Elıadó: dr. Vidákovics Béla alpolgármester 
 

5.) Tájékoztató a 2007. évi pályázati tevékenységrıl 
Elıadó: a pályázati munkacsoport vezetıje 

 

6.) Indítványok, bejelentések 
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ÜLÉSI 

 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 

1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   dr. Vidákovics Béla  
   megbeszélésekrıl        alpolgármester 

 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester felkéri a képviselı-testület tagjait, tegyék meg 
észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Bolobás Péter képviselı a „Roma ki mit tud?” kapcsán érdeklıdik: igaz-e az a hír, hogy a 
Mővelıdési Központ a rendezvény után siralmas állapotba került? 
 
Kércsi Tibor  intézményvezetı elmondja, hogy a legnagyobb probléma az volt, hogy a 
székeken álltak, pedig kinn esett az esı. Egyébként a rendezvény a roma kultúrának 
megfelelıen rendkívül hangulatosan zajlott le. Rendbontás, személyi sérülés nem volt. 
Sajnos a kárpitok tisztításához takarítógépet kellett kikölcsönözni. Kijelenti, hogy a 
rendezvényt követıen a CKÖ vezetıjét tájékoztatta, hogy a jövıben a szabadtéri színpad 
igénybevételére tud az intézmény lehetıséget nyújtani, hiszen a teremben nem is igen fértek 
el. 
 
Szeles András alpolgármester elıször is gyógyulást kíván polgármester úrnak, majd 
tájékoztatja a képviselıket arról, hogy az elmúlt napokban tartotta a Demján Sándor 
Alapítvány a tájékoztatóját a kistérségi polgármestereknek. Mivel ezen polgármester úr 
betegsége folytán nem lehetett jelen, így röviden tájékoztatni kívánja a képviselı-testületet 
az ott elhangzottakról. 
A legfontosabb információkat az alábbiakban összegzi: 
Az Alapítvány támogatandó kistérségként kiválasztotta az encsi kistérséget is. A kiválasztás 
szempontjai között szerepelt a tartós munkanélküliség jelenléte, az aprófalvas 
településszerkezet, a hátrányos helyzet, az, hogy a munkanélküliek kétharmadának nincs 
szakképesítése, hogy magas a roma lakosság aránya. Jellemzı egyes települések 
elöregedése, kedvezıtlenek a közlekedési feltételek, a lakások, házak állaga és az 
infrastruktúra is kívánnivalót hagy maga után, az egy fıre esı jövedelem a megyei átlag 
57%-a stb. A program lebonyolítója az Abaúj Polgáraiért Alapítvány lesz. Öt évre évi 200 
M Ft támogatást ígér az alapítvány. Várhatóan márciusban kerül sor a támogatási szerzıdés 
aláírására. Az együttmőködési szándéknyilatkozatot megkapják az önkormányzatok és 
dönthetnek a csatlakozásról. Ez a támogatás nem veszélyezteti a többi szociális jellegő 
támogatást és az önkormányzatok sem csökkenthetik a szociális elıirányzataikat. Ez az 
alapítványi támogatás nem kiváltja az önkormányzatokat terhelıket, hanem kiegészítésként, 
plusz forrásként segíti a rászorulókat. 
Míg a középiskolás korosztálynál anyagi jellegő támogatás várható, addig a többi 
korosztálynál más jellegő lesz a támogatás. 
2008. áprilisában kerül kiírásra a pályázat, melyet két példányban kell majd benyújtani. Az 
egyik példányt az önkormányzat a befogadást leigazolva visszaadja. A döntés június-július 
hónapokban várható és szeptembertıl a támogatás elsı fele, januárban a második fele is 
folyósításra kerül, ha a gyermek továbbra is iskolába, óvodába jár és a felhasználás 
megfelelı volt. 
A rendszer eredményeként öt éven át egy-egy családból nemcsak egy-egy gyermek, hanem 
akár 2-3 is támogatható a tanulmányaiban. Ez óriási lehetıség. 
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Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy kb. 
1 éve kezdték el a pályázat kidolgozását. A Demján Sándor Alapítvány most a nyírbátori és 
az encsi kistérséget választotta ki, mint támogatásra szoruló hátrányos térséget. Ebben a 
rendszerben nem a tehetségek kerülnek támogatásra, hanem a hátrányos rétegek. A 
támogatás azonban csak az oktatásban vehetı igénybe. Három elérendı cél fogalmazódott 
meg: elsı a esélyegyenlıség biztosítása, mely egyrészt anyagi, azaz támogatás nyújtása a 
rászorulóknak, másrészt az egyes iskolák közötti különbségek kiküszöbölését célozza. A 
második cél a tehetséggondozás, fejlesztés. Míg a harmadik a tanulási motiváció erısítése a 
mővészetek, a sport és a természettudományok terén egyaránt. 
A támogatás a középiskolások kivételével nem kerül a családokhoz, hanem az oktatási 
intézmények kapják meg tárgyi eszközökben. 
Az óvodás korosztályból 1500 gyermek kap majd támogatást 32 M Ft/év összegben pl. 

étkeztetés biztosítására, az ingyenesen étkezıknek pl. óvodából haza nem vihetı 
ruházat és ágynemő biztosítására. 

Az általános iskolákból 1100 gyermek támogatására nyílik lehetıség 66 M Ft/év összegben.  
 A támogatás 60-70 e Ft/év, illetve a tehetséggondozó programban 80 e Ft/év. 
A középiskolákból 1200 tanuló részesülhet majd pénzbeli juttatásban 8000.-Ft/hó 

összegben, mindösszesen 64 M Ft/év erejéig. 
Nyári táborozásra elkülönítésre kerül 4,5 M Ft, kulturális rendezvényekre 2,5 M Ft, a 

kötelezı olvasmány programra 1,5 M Ft, mely utóbbi gyermekenként 40-50 könyvet 
jelent. 

A teljes támogatási összeg 2,4%-a fordítható a megvalósítás költségeire. 
Végezetül a támogatások hatékony felhasználásához kéri valamennyi kistérségi település 
segítı szándékú közremőködését, ötleteit. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester megköszöni a tájékoztatást. 
 
Sohajda István képviselı az iránt érdeklıdik, hogy a szakiskolások is pályázhatnak majd a 
támogatásra? 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy 
természetesen, a középiskolás kategóriába ık is bele tartoznak. 
 
A képviselı-testület a jelentést további kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag  
tudomásul veszi. 
 
 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 

2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról   dr. Vidákovics Béla   
            alpolgármester 
 
Kérdés, észrevétel hiányában dr. Vidákovics Béla alpolgármester szavazásra bocsátja a jelentést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  181/2007. (XII. 17. Kt. sz. határozat 
Tárgy: Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
 

Encs város Képviselı-testülete a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
szóló jelentést megtárgyalta és elfogadja. 
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   Felelıs:  polgármester  
   Határidı: 2007. december 17. 

 
 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 

3.) Az önkormányzat 2008. évi várospolitikai feladatterve   dr. Vidákovics Béla  
            alpolgármester 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester felkéri a bizottsági elnököket, ismertessék a bizottsági üléseken 
megfogalmazódott véleményeket, hozzászólásokat, javaslatokat. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke felhívja a figyelmet a feladatterv 
bevezetı mondataiban megfogalmazottakra, mely szerint a 2008-as tervek megvalósulása a 
hitelállomány növekedését nem eredményezhetik csak a képviselı-testület teljes körő vizsgálatát 
követıen.  
Kiemelendınek tartja továbbá azt, hogy a 7. oldal IV. pontja a pénzügyi lehetıségek függvényében 
tartalmazza a megvalósítani szándékozott elképzeléseket. Emellett felhívja a figyelmet a X.3. pont 
fontosságára is. 
Végezetül kijelenti, hogy a bizottság elfogadásra javasolja a tervezetet. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a tervezet a korábbi évek 
sémáját követve készült el, de sajnos nem veszi figyelembe azt, hogy mi vár az önkormányzatokra a 
következı év során. Rengeteg a megvalósításra váró feladat, melynek a fedezete nem áll 
rendelkezésre, így azok hiú ábrándok. A feladattervben megfogalmazott beruházásokra csak akkor 
kerülhet sor, ha 95-100%-os pályázati támogatás nyerhetı el hozzá, illetve ha a kifizetése 2009-re 
áthúzódó. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke a tervezetet öszvér 
megoldásnak látja: minden benne van, amit a képviselık, intézmények kértek, de a másik oldalon a 
megszorítások éve elé nézünk. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke kijelenti, hogy 
bizottsága elfogadásra javasolja a tervezetet. Felhívja a figyelmet, hogy a bizottság az eddigi 
gyakorlatnak megfelelıen igyekszik az önkormányzati kinn lévıségeket kezelni a visszatérítendı 
átmeneti segélyek során, de ehhez szükséges a megfelelı információáramlás. Kéri, hogy a hivatal 
találja meg ennek törvényes lehetıségét a személyiségi jogok sérelme nélkül. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı ígéretet tesz a lehetıségek feltárására, a rendeletek minél hatékonyabb 
végrehajtására. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester összegzésképpen megállapítja, hogy a tervezett feladatok 
megvalósítása nagyon fontos lenne, melynek gátja lehet, illetve lesz a pénzhiány. A megvalósítás 
során át kell tekinteni, mi az, amely nem tőr további halogatást, mi az,  amit feltétlenül meg kell 
valósítani. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Szám:  182/2007. (XII.17.) Kt. számú határozat 
Tárgy: A 2008. évi Várospolitikai  feladatterv elfogadása 
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A Képviselı-testület a 2008. évi Várospolitikai feladattervet az elhangzott 
módosításokkal tudomásul veszi, azt elfogadja. 
 
Határid ı: 2008. január 1, illetve 2008. december 21. 
Felelıs: polgármester 

 
 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 

4.) A képviselı-testület  2008. évi munkaterve    dr. Vidákovics Béla  
            alpolgármester 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke javasolja, hogy a decemberi ülés egy héttel 
elıbb kerüljön megtartásra. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy ez a kérés a 
városfejlesztési bizottság ülésén is elhangzott, továbbá még az is, hogy a márciusi ülés is legyen 
hamarabb, vagy a tervezett héten, de pénteken. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke javasolja, hogy ha a 
decemberi ülés egy héttel elıre csúszik, akkor a novemberi ülés is kerüljön elırébb egy héttel. 
 
Timár László képviselı, a pénzügyi Bizottság elnöke felhívja a figyelmet, hogy a novemberi ülésen 
kerül napirendre a háromnegyed éves tájékoztató és a költségvetési koncepció, amelyekhez az adatok 
nem biztos, hogy rendelkezésre állnak november közepére. Nem javasolja a novemberi ülés 
idıpontjának módosítását. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke az iránt érdeklıdik, 
hogy az önkormányzati közalapítványok beszámolót, vagy tájékoztatót készítenek? 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy mivel az önkormányzat támogatásából sáfárkodnak, ezért 
a kuratórium elnöke annak felhasználásáról beszámol a képviselı-testületnek. 
Jelzi továbbá a Munkaügyi Központ vezetıjének, Molnár János úrnak a kérését, mely szerint kéri, 
hogy az októberi ülésen ne tartson tájékoztatót, mert nem tud minden éven újat mondani. 
 
Szeles András alpolgármester kijelenti, hogy a munkanélküliség alakulásáról szóló tájékoztatót 
nagyon fontosnak tartja és nem támogatja a napirendrıl történı levételét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke megerısíti az 
elhangzottakat és azzal egészíti ki, hogy a testület kifejezetten encsi adatokat szeretne megismerni, 
annak bemutatását kéri a munkaügyi központtól. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester az elhangzott módosításokkal szavazásra bocsátja a tervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Szám:  183/2007. (XII.17.) Kt. számú határozat 
Tárgy: A képviselı-testület 2008. évi munkaterve 
 
A Képviselı-testület a 2008. évi munkatervet az elhangzott módosításokkal 
elfogadja, azt munkája irányvonalaként ismeri el. 
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Határid ı: 2008. január 1, illetve 2008. december 21. 
Felelıs: polgármester 

 
 

Napirend tárgya:       Elıadó 
 

5.)  Tájékoztató a 2007. évi pályázati tevékenységrıl   Sándor Róbert  
           pályázati munkacsoport vezetı 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester megkérdezi Sándor Róbert urat a napirend elıadóját, kívánja-e 
szóban kiegészíteni az írásos anyagot? 
 
Sándor Róbert egyetlen kiegészítésként elmondja, hogy az anyag elkészülte óta kapta az 
önkormányzat az értesítést, hogy a Szociális Földprogram 5 millió forint támogatást nyert. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester felkéri a bizottságokat ismertessék a véleményüket. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke felhívja a figyelmet, hogy a 2007. évben 
elnyert pályázati támogatások összege 76 millió forint volt, a szükséges önrész mintegy 21 millió 
forintot tett ki. Ez átlagosan 25% önerı biztosítását jelenti. De összességében a város elınyét látja a 
pályázatoknak. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke köszönetét fejezi a pályázati 
munkacsoport vezetınek a jó munkáért. Elmondja, hogy a közelmúltban lefolytatott ÁSZ vizsgálat is 
mindent rendben talált a pályázatok dokumentálásában. Gratulál a sikeres munkához. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester azon véleményének ad hangot, mely szerint a pályázatkészítı 
csoport komoly munkát végzett el az év során és jó eredménnyel. Kéri, hogy a lelkiismeretesség és a 
lendület maradjon meg az elkövetkezendı idıszakra is, mert a város fejlıdése elképzelhetetlen a 
sikeres pályázati tevékenység nélkül. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót további kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag tudomásul 
veszi. 
 
 Napirend tárgya:         
 

6.) Indítványok, bejelentések     
 
6.1 A köztisztaságról és a hulladékkezelésrıl szóló 26/2004. (IX.21.) Ör. sz. rendelet 

módosítása 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester köszönti Üveges Zsolt ügyvezetı urat a közszolgáltató 
képviseletében. Kéri ismertesse a díjemelésre vonatkozó javaslatát. 
 
Üveges Zsolt ügyvezetı elmondja, hogy cége, mint a kötelezı közszolgáltatás biztosítója - a 
hulladékgazdálkodási törvény végrehajtására alkotott - a közszolgáltatási díjak megállapításáról szóló 
kormányrendelet alapján elkészítette díjkalkulációját, melyben 5%-os emelésre tesz javaslatot a 
képviselı-testület felé. Kéri a javaslat elfogadását. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester Felkéri a bizottsági elnököket, ismertessék a bizottsági 
véleményeket. 
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Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondj, hogy bizottsága nem támogatja a 
díjemelést. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke kiemeli, hogy a városban nagyon kényes 
kérdés a hulladékszállítási díj megállapítása. Elmondja, hogy ügyvezetı úrnak igaza van, amikor 
kijelenti, hogy a törvényi elıírások betartásával és a közszolgáltatási szerzıdésnek megfelelıen 
nyújtotta be a társaság a javaslatát, de a bizottság nem tartja etikusnak azt, hogy egy hónappal a 
közbeszerzési eljárás után újabb díjemelésre kerüljön sor. Az 5% nem sok, de a városlakók 
érzékenységét bántja az, hogy szinte havonta változik a szolgáltatás díja. A bizottság nem javasolja 
elfogadásra az emelést. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke magánvéleményként 
fogalmazza meg, hogy alig egy hónap elteltével nem megengedhetı az újabb emelés. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke megerısíti, hogy 
lelkileg volt felkavaró a lakosság terheit tovább növelı díj. Már a közbeszerzési eljárás során is a 
korábbi szolgáltató díjait jóval meghaladó díjakkal nyert a cég október 1. napjával és most újabb 
emelésre kerülne sor. Ez elfogadhatatlan a lakosság számára. 
Az egyedülállók és a két fıs családok terheit könnyítendı 60 literes edény beszerzését is lehetıvé 
tette a cég. Azt szeretné megtudni, hogy ez kb. összegszerően mit fog jelenteni az igénybevevıknek? 
 
Üveges Zsolt ügyvezetı elmondja, hogy valóban van lehetıség 60 literes edény beszerzésére bruttó 
4800 Ft díj ellenében, melynek következtében a hulladékszállítási díj terhe a felére csökken. 
 
Bratu Ferenc képviselı a szelektív győjtés kapcsán érdeklıdik, hogy újabb konténerek 
kihelyezésével kívánja a szolgáltató bıvíteni a rendszert? 
 
Üveges Zsolt ügyvezetı elmondja, hogy a cég a jelenlegi hét sziget bıvítésében is gondolkodott, de 
jobb megoldás a lakossághoz lemenı rendszer elıször zsákos formában, végül győjtıedényekkel. 
Természetesen a győjtıszigetek megtartása mellett. 
Mivel a társaság 10 éves periódusra kötött közszolgáltatási szerzıdést az önkormányzattal a célja a 
hosszú távú jó együttmőködés, ezért a most benyújtott kalkulációt visszavonja és a közbeszerzési 
eljárás során érvényesített tételekhez tartja magát a szolgáltatás során. Nem él a kormányrendelet 
nyújtotta kiszámlázási lehetıséggel. 
 
Szeles András alpolgármester kiemeli, hogy a cég eléjárása törvényes és a hozzáállása nagyon jó. Az 
ismertetett elképzelések is megfelelıek. A gondot a szerencsétlen idızítés okozza, hiszen alig telt el 
két hónap a korábbi emelés óta, mely a közbeszerzésbıl fakadt. Kéri a társaságot, hogy egy év múlva 
térjen vissza az emelés kérdéséhez. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester arra szeretne választ kapni, hogy ha egy cég magánlakásban 
dolgozik, akkor kell-e külön díjat fizetnie a hulladékszállításért? 
 
Üveges Zsolt ügyvezetı elmondja, hogy amennyiben nem haladja meg a keletkezı hulladék 
mennyisége a lakossági 120 literes mennyiséget természetesen nem kell a társaságnak is fizetni 
ugyanazért a kukáért, amiért a magánszemély már fizetett. De ha második hulladékgyőjtı is 
kihelyezésre kerül rendszeresen arra a vállalkozásnak kell szerzıdést kötnie. 
Felhívja továbbá a figyelmet, hogy az ügyfélszolgálati iroda megnyílt és a hulladékgyőjtı zsák itt is, 
illetve a gépjármővezetınél is beszerezhetı szükség esetén. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester megköszöni a korrekt tájékoztatást és hozzáállást. 
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Kovács István képviselı az iránt érdeklıdik, igaz-e hogy a korábbi két autó helyett most hat szállít 
be hulladékot az encsi telepre kb. 30 településrıl? 
 
Üveges Zsolt ügyvezetı kijelenti, hogy a közbeszerzési eljárás során lett világos, hogy a lerakónak 
október 31-ig volt környezetvédelmi engedélye. A Társaság átrakóállomást kívánt itt létrehozni, de 
ez így nem valósulhatott meg. Az engedély módosításának megkérése megtörtént és a korábbi lerakó 
rekultivációjára és bıvítésére- a II.-III. ütem megvalósítására- vállalt kötelezettséget a cég. A 
lakosság 1 m3-ig díjtalanul teheti le a hulladékot a telepen, melynek ırzésérıl is gondoskodik a cég 
és a mérlegelés lehetısége is kialakításra kerül. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester kiemeli a Kft. nagyon pozitív hozzáállását és azt, hogy az 
elmondottakat örömmel hallották a képviselık. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy a fennálló helyzetben- a díjtételek változatlanul hagyása 
esetén -  nem kell az önkormányzat rendeletét módosítani. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete a jegyzıi tájékoztatást tudomásul veszi és a rendelet 
módosítására nem kerül sor. 
 
Üveges Zsolt ügyvezetı elhagyja a termet. 
 
6.2 A vízi közmőbıl szolgáltatott 2008.évi ivóvíz- és csatorna díjairól szóló rendelet tervezet, 

valamint a víz- és csatornadíj támogatási igény bejelentése 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester köszönti a Borsodvíz Zrt és a GW. Borsodvíz Kft. vezetıit és 
kéri ismertessék javaslatukat. 
 
Ficsor Miklós ügyvezetı tájékoztatja a képviselıket , hogy a társaság 2005-ben nem emelet díjat, 
míg 2006-ban egy minimális 5%-os díjemelésre került sor. Idıközben azonban minden 
energiahordozó, anyag és bér költség olyan mértékben megemelkedett, amelyet a cég már nem tud 
lenyelni. Az 5%-os emelési javaslat feletti különbözetet a társaság a jelentıs fejlesztések eredménye 
függvényében tudja kompenzálni. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester kéri a bizottsági vélemények ismertetését 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elıször egy kérést szeretne feltenni a 
szolgáltató felé: ez most a közületi vagy a lakossági vízdíj, amelyet a képviselı-testület most 
elfogad? 
 
Ficsor Miklós ügyvezetı elmondja, hogy a társaság nem jogosult az állami támogatás 
igénybevételére a vízdíjnál, mert a küszöb alatt van, de a szennyvíznél igen. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy a vízdíj összege már most 
is megterhelı a lakosság számára. Korábban is mindig kérdés volt, hogy mit is hagy jóvá a testület? 
Eddig azonban csak a közületi vízdíjat határozták meg a képviselıket, mert utóbb a tárcaközi 
bizottság által megítélt támogatástól függött a lakossági díjak mértéke.  
A magas díj magyarázata mindig az volt, hogy a távolabbi helyekre történı eljuttatást terheit közösen 
kell viselni, de a teher már nem fokozható tovább. 
A bizottság a tavalyi árak szinten tartását tudja támogatni. 
 
Hámori Attiláné ügyvezetı elmondja, hogy korábban valóban mind az ivóvízhez, mind a 
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szennyvízhez igényelt a társaság állami támogatást, de 2008-tól más helyzet állt elı. Míg korábban az 
önkormányzatok a közületi díjakat állapították meg, mert a lakossági a tárcaközi bizottság döntésétıl 
függött, addig 2008-tól a lakossági vízdíj nem kerül már támogatásra. Ha maradna az állami 
támogatásos rendszerben vélhetıen 10%-kal emelkedett volna a víz díja, e helyett a társaság 
mindössze 5%-os emelést terjesztett a testületek elé. Az új rendszer eredményeként az ivóvíz díjában 
nem lesz változás a bizottsági döntést követıen sem. A csatornahasználat díja 509 Ft/m3 +ÁFA az 
RT. teljes területén egységesen. A lakossági díj itt nem ismert kb. 404 Ft-ban várható majd, de az a 
tárcaközi bizottság döntésének függvénye.  
A társult 116 településnél mindenhol ilyen díjak vannak. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester felhívja a figyelmet, hogy a rendszer sokkal olcsóban és 
gazdaságosabban is mőködtethetı lenne, mert a fajlagos költség nem annyi egy nagy fogyasztó 
városban, mint egy kis településen. 
 
Hámori Attiláné ügyvezetı tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az Rt. 1994-ben alakult 116 
településsel és a szolidaritás elvét alkalmazza. Elismeri, hogy biztosan van olyan település, ahol 
magas a fajlagos költség, mert kicsi a fogyasztás és kevés a fogyasztó, de felhívja a figyelmet arra, 
hogy ezeken a kistelepüléseken a víz és szennyvízhálózat az elmúlt években épült ki, így jó a hálózat, 
mőanyag vezetékekkel és jó minıségő vízzel. Máshol ezek biztosítása rövid idın belül szükségessé 
válik, így kiegyenlítik egymást a negatívumok és a pozitívumok. 
Kiemeli, hogy a társaság igyekszik ezen térség problémáját is megoldani. Most pl. megvásárolta az 
ÉMÁSZ telephelyet az encsi kirendeltség elhelyezésére. A beszedett pluszból így igyekszik a cég 
visszaforgatni a nagyobb településeknek. 
 
Ficsor Miklós ügyvezetı elmondja, hogy a térségben két vízbázis van: az encsi és a 
hernádszentandrási kút. Sajnos a minıségükkel nagyobb melegben gond van. A problémák 
elhárítására nagyobb projekt szükséges: mivel az encsi kútban az ammónia, míg a 
hernádszentandrásiban a vas és mangán tartalom túl magas. A problémát jelenleg keveréssel oldják 
meg, de a jövıben technológiai módosítás szükséges, melyhez a cég uniós forrásokat kíván igénybe 
venni. A fejlesztésekhez szükséges a saját erı elıteremtése: 6 milliárdos beruházásról van szó. 
A távolság csak egyik oka a drágaságnak, a másik a rossz minıség pl. már arzéntalanítót is venni 
kell. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy véli, hogy a határozati 
javaslat ivóvízre vonatkozó része akkor oka fogyottá vált, ha a vízdíjhoz nem igényelhetı támogatás. 
 
Hámori Attiláné ügyvezetı elmondja, hogy ez nem teljesen így van, mert az átvett víz után 
igényelhetı támogatás most is. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy botrányosak 
az árak, még akkor is, ha a szolidaritás elvét vallja a cég. Sok olyan  információ hangzott el, ami 
számára nem érthetı. Hogyan lehet az, hogy a csatornahasználat díja locsolási több, ha locsol valaki 
és kevesebb ha nem? Hogyan lehet az, hogy ha lenne állami támogatás akkor 10%-os lenne az 
áremelés a cég szerint? Nagyon zavarosnak tartja az egész rendszer. Nem támogatja az emelést. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke kijelenti, hogy bár 
nem kívánja a kedélyeket pulzálni, de egy rövid számítás után az alábbi adatokat kapta: az emelés 
után a Közületi díj 1125 Ft/m3, a lakossági díj 1096 Ft/m3 lenne, ami azt jelenti, hogy egy négytagú 
család átlagfogyasztás esetén 11.000.- Ft vízdíjat fizetne havonta. Ezt a szociális bizottságnak nincs 
erkölcsi alapja támogatni. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke az iránt érdeklıdik, hogy a közgyőlés 
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során volt-e ellenvélemény? Encs város képviseletében a képviselı hogyan szavazott? Ha a testület 
nem fogadja el a társaság által javasolt árakat, hogyan tovább? 
 
Pál Lajosné a GW. Borsodvíz Kft. fıkönyvelıje újra hangsúlyozza, hogy a 2008. évi 
vízszolgáltatásnál a társaság nem tud állami támogatást igénybe venni, de a szennyvíznél igen. 2007-
ben 460 M Ft volt az állami támogatás, ebbıl vízágazati 20 M Ft volt. A tavalyi 356 M Ft-tal 
szemben 2008-ban 310-315 M Ft várható. A különbözet az átvett víz támogatása. Ebbıl is látható, 
hogy a támogatások jelentıs mértékben csökkennek, de emellett lényeges áremelések lesznek pl. az 
energiaemelés, béremelés stb. A cégnél egy átlagkereset 122-125 e Ft körül mozog. 
A kér díjemelés szolid, hiszen a víziközmő szövetség ajánlása 10-12% körül mozog. A lakosság 
helyzetére tekintettel számolta ki a cég, hogy mi az a még elfogadható emelés, amibıl ki lehet jönni 
és a fogyasztóknak is elfogadható. 
Kéri az 5%-os emelés elfogadását, hangsúlyozza, hogy a 0% elfogadhatatlan, mert veszteséget jelent. 
A nyereségképzés fontos, hiszen 200 M Ft-os kintlévısége van a szolgáltatónak, melyet hónapról 
hónapra kezelni kell. Így sem könnyő a helyzet. 
 
Hámori Attiláné ügyvezetı felhívja a figyelmet arra, hogy a társaság az Áfát az államnak befizeti, 
így az összes díj 20%-a csak átfutó tétel.  
Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a közgyőlés az 5%-os emelési javaslatot megszavazta. A javaslat 
elfogadásához 50%+ 1 szavazat szükséges, de rendszerint kb. 80%-os a támogatottság. Encs Város 
Polgármestere nem vett részt a közgyőlésen betegsége folytán, de a város képviseltette magát. A 
szavazás eredménye titkos, nem kerül megvizsgálásra, hogy ki szavazott nemmel. 
Ha nem fogadja el a testület a díjemelést akkor a szolgáltató veszteségessé válik és a többi 
önkormányzat felé kártérítési felelısséggel tartozik a nem megszavazó önkormányzat, mely peres 
úton érvényesíthetı. Eddig erre nem volt példa, mert mindig meg tudtak egyezni a felek. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke arra kérdez rá, hogy 
feltétele-e az emelés az állami támogatás igénylésének? 
 
Szeles András alpolgármester néhány dologra szeretné felhívni a figyelmet. A víz minısége már 
régóta probléma és abban nagy változás eddig sem volt. Sajnos a díjak vonatkozásában a város a 
dobogó legfelsı fokán állott a közszolgálati rádió felmérése szerint. Megérti a szolidaritást is, de a 
testületnek az itt élı emberek érdekeit kell képviselnie és a 2008-as év nem túl sok jót ígér a 
lakosságnak sem. 
Kéri a cég vezetıinek megértését. 2005-ben nem volt emelés, ezt szeretné most is elérni a testület. Ne 
fogadják ezt barátságtalan gesztusnak és térjen vissza a cég a kérdésre egy év múlva. Vegyenek 
példát a hulladék-kezelı közszolgáltató rugalmas együttmőködésérıl. 
Kéri továbbá a hivatal munkatársait, hogy biztosítsák azt, hogy a közgyőlés elıtt a képviselı-
testületnek mindig legyen lehetısége a voksolás tárgyában az utasítás adására. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester további kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az 
állami támogatás igénylésére irányuló határozati javaslatot. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  184/2007. (XII.17.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Víz-és csatornadíj támogatási igény bejelentése 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2008. évre vonatkozóan 
kidolgozott, a támogatási kérelemben közölt, fajlagos költség-ráfordítási adatokat 
elfogadja és a víz- és csatornadíj támogatási igény bejelentését tudomásul veszi, 



 11 

azzal egyetért. 
Felkéri a polgármester, hogy a támogatási igény bejelentésével kapcsolatos 
intézkedéseket tegye meg. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2007.december 31. 

 
dr. Halász Ferenc jegyzı felhívja a testület figyelmét, hogy a 2008. évi díjak vonatkozásában is 
eleget kell tenniük rendeletalkotási kötelezettségüknek. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság 2008. évi 
díjtételekre vonatkozó javaslatát. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy a lakossági terheket 
csökkenteni kell, ezért a bizottság nem javasolja megszavazni az 5%-os díjemelést, hanem a 2007. 
évi díjtételek fenntartását támogatja, azaz:   -     közületi ivóvíz díja: 398 FT+ÁFA 

- lakossági ivóvíz díja: 375 Ft+ÁFA 
- közületi csatornadíj: 485 Ft+ÁFA. 

A lakossági csatornadíj összege majd a tárcaközi bizottság döntésének függvényében alakul ki. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

29/2007.(XII.18.) Ör. sz. rendelet 
a vízi közmőbıl szolgáltatott 2008. évi ivóvíz- és csatorna díjakról  

 
Encs város képviselı-testülete a többször módosított 1990. évi LXV. törvény 7.§ (1) bekezdésében 
foglalt felhatalmazás alapján az önkormányzati tulajdonú Víziközmőbıl GW. Borsodvíz Kft. által 
szolgáltatott ivóvíz- és csatorna díját az alábbiak szerint állapítja meg és teszi közzé: 

 
1.§ 

 
Az önkormányzati tulajdonú víziközmőbıl szolgáltatott ivóvíz- és csatornahasználat után a 2.§-ban 
megállapított díjat kell felszámolni. 

2.§ 
 

(1) A szolgáltató által biztosított  
  Közületi ivóvíz díja:  398.- Ft/m3 
  Lakossági ivóvíz díja: 375.-Ft/m3 
      Közületi csatornahasználat díja locsolási kedvezmény nélkül: 485.- Ft/m3. 
(2) Az (1) bekezdésben megállapított díj az általános forgalmi adót és a vízterhelési díjat 

nem tartalmazza. 
(3) A vízterhelési díjat a szolgáltató a (1) bekezdésben foglalt összegen felül a Borsodvíz 

Zrt. területén egységes kiszámlázással, az elvezetett szennyvíz mennyiség arányában 
hárítja át a szolgáltatást igénybe vevıkre. 

(4) A megállapított díjat a szolgáltatónak a lakossági fogyasztók esetében olyan 
mértékben kell csökkentenie, amilyen mértékő támogatást az állami költségvetésben 
elıirányzott összegbıl a Tárcaközi bizottság döntése alapján kap. 

 
3.§. 

 
(1) A megállapított díjat a gazdálkodó szervezet felé havonta, a lakosság felé a szolgáltató saját 

ütemtervének megfelelıen a bekötési vízmérı adatai alapján kell számolni.  
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(2) A fogyasztás mennyiségét vízmérı hiányában az 1. sz. melléklet szerinti átalánnyal kell 
meghatározni. 

4.§. 
 

(1) Ezen rendelet 2008. január 1. napján lép hatályba. 
(2) A rendeletben foglaltakat a hatálybalépés utáni vízfogyasztás és 

szennyvízelvezetés elszámolásánál kell alkalmazni. Abban az esetben, ha a 
rendelet hatályba lépése és a fogyasztás leolvasása nem esik egybe, a számlázás 
alapjául szolgáló mennyiséget meg kell osztani a díjváltozás elıtti és utáni 
idıszakra. 

 
1.számú melléklete 

 
I. Lakó-, üdülıingatlanok vízfogyasztásának figyelembe veendı átalány-mennyiségei 
1.  beépített ingatlanok ( telkek ) 

1.1 udvari csappal         40 l/fı/nap 
1.2 épületen belüli, de lakáson kívüli közös vízcsappal ( Vízöblítése WC. nélkül )  60 l/fı/nap 
1.3 mint az 1.2, de lakáson kívüli közös vízöblítéses WC.-vel    75 l/fı/nap 
1.4 épületen belüli, lakásokon belüli vízcsappal ( vízöblítése WC. nélkül )   65 l/fı/nap 
I.5 mint az 1.4, de épületen belüli, lakáson kívüli közös vízöblítéses WC.-vel  80 l/fı/nap 
1.6 épületen belüli, lakásokon belüli vízcsappal és vízöblítéses WC.-vel   95 l/fı/nap 
1.7 épületeken belüli, lakásokon belüli vízcsapokkal, vízöblítéses WC.-vel,  
      hagyományos főtési ( fürdıhengeres ) fürdıszobával     120l/fı/nap 
1.8 mint az 1.7, de egyedi, éjszakai áramfelvételes vízmelegítıvel   150 l/fı/nap 
1.9 mint az 1.8, de központi melegvízellátással, ill. nem korlátozott főtési 
      egyedi vízmelegítıvel        180 l/fı/nap 

2. házi kert locsolás 
Az ingatlan beépítetlen területe, de legfeljebb az ingatlan terület 50%-ának    1 l/m2/nap 
alapulvételével  

3.    gépkocsi mosás (tömlıvel)         400 l/szgk/hó 
4.    állatállomány itatása számos állatonként      40 l/db/nap 
5. közkifolyókon fogyasztott víz átalány mennyisége 150 m-es körzetben  

lakók száma szerint           30 l/fı/nap 
6. A személyi tulajdonban álló- vállalkozáson kívüli – nyaralók, üdülık, házi kertek esetében az 1/1.3 pontokban 

megállapított átalánymennyiségek alapján ha idényjellegő az ingatlan üzemeltetése évente összesen 5  hónapra ( 
május-szeptember hónapokra), amennyiben az ingatlan üzemeltetése nem idényjellegő 12 hónapra kell az ivóvíz- és 
csatornadíjat felszámítani. 

Kmf. 
 

 
  Bratu László sk.      dr. Halász Ferenc sk. 

    polgármester                 jegyzı 
 

 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester köszöni a szolgáltató képviselıinek megjelenését és elnézést kér 
a nehézségek okozásáért. 
 
Hámori Attiláné ügyvezetı elmondja, hogy a testület döntését a Borsodvíz Felügyelı Bizottsága elé 
fogják terjeszteni. 
 
5.3 A helyi adókról szóló 17/2006. (XII. 19. ) Ör. sz. rendelet módosítása 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja  a tervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 
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30/2007.(XII.18.) Ör. sz. rendelet 
a helyi adókról szóló 17/2006. (XII.19.) Ör. sz. rendelet módosítása 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi adóról szóló 1990. C. tv.(a 
továbbiakban: tv.) 1. §-ban, valamint a helyi önkormányzatokról szóló többször módosított és 
kiegészített 1990. évi LXV. törvény 16. § (1) bekezdésében foglalt felhatalmazása alapján a 
17/2006. (XII.19.) Ör. sz. rendeletét az alábbiak szerint módosítja:  
: 

1.§ 
 
Az Ör. 24. §-a 2007. december 31. napjával hatályát veszti. 
 

2.§ 
 

(1) A rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 
 

Kmf. 
 

 Bratu László sk.       dr. Halász Ferenc sk. 
  Polgármester         jegyzı 
 
6.4 A közterület-használat szabályozásáról és a közterület használati díjak megállapításáról 

szóló 15/1995. (IV.24.) Kt. sz. rendelet módosítása 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság 
véleményét. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke elfogadásra javasolja a 10%-os emelést. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke hangsúlyozza, hogy 2005. óta nem volt 
díjemelés a közterülethasználatban. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

31/2007.(XII.18.) Ör. sz. rendelet 
A közterület-használat szabályozásáról és a közterület használati díjak megállapításáról szóló 

15/1995. (IV.24.) Kt. sz. rendelet módosítása 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló többször 
módosított és kiegészített 1990. évi LXV. törvény 16. §-ában biztosított jogkörében eljárva a 
15/1995. (IV.24.) Kt. sz. rendeletét az alábbiak szerint módosítja:  
 

1.§ 
 
A rendelet melléklete helyébe ezen rendelet 1. sz. melléklete lép. 
 

2.§ 
 

E rendelet 2008. január 01. napján lép hatályba. Kihirdetésérıl a jegyzı a helyben szokásos módon 
gondoskodik. 

 
Kmf. 
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 Bratu László sk.       dr. Halász Ferenc sk. 
  Polgármester         jegyzı 
    
 
 

1. sz. melléklet 
 

A közterület-használat díja  
 

2008.01.01-tıl  
KÖZTERÜLET HASZNÁLAT JOGCÍME 

I. 
DÍJÖVEZET 

II. 
DÍJÖVEZET 

a; Közterületre nyíló üzlethomlokzat, kirakatszekrény, 
    üzleti védıtetı, ernyıszerkezet, hirdetı berendezés 
    cég és címtábla (10 cm-en túl) 

 
460 Ft/m2/hó 

 
300 Ft/m2/hó 

b; Árusító és egyéb fülke 
- alapellátást biztosító: 
- egyéb: 

 
300 Ft/m2/hó 
610 Ft/m2/hó 

 
220 Ft/m2/hó 
460 Ft/m2/hó 

c; Gépjármő álláshely, pénztár fülke, fedett várakozó helyiség: 
- üzemanyagtöltı állomás: 
- iparvágány: 

910 Ft/db/hó 
770 Ft/m2/év 
610 Ft/fm/év 

730 Ft/db/hó 
610 Ft/m2/év 
460 Ft/fm/év 

d; Egyes létesítményekhez szükséges gépjármő várakozóhely 
    ( személy vagy tehergépjármővek ) 

1.531 Ft/db/hó 1.200 Ft/db/hó 

e; Hirdetı és reklámberendezés 
a. mozgatható reklámberendezés: 
b. szabadon álló 1 m2 alatti reklámfelülető: 
c. szabadon álló 1-4 m2 alatti reklámfelülető: 
d. szabadon álló 4-10 m2 alatti reklámfelülető: 

 
3.050 Ft/db/hó 
4.580 Ft/db/hó 

12.200 Ft/db/hó 
18.300 Ft/db/hó 

 
1.830 Ft/db/hó 
3.050 Ft/db/hó 
9.910 Ft/db/hó 

15.300 Ft/db/hó 
f; Teleon fülke, Totó-lottó láda, postaláda: 1.530 Ft/db/hó 1.210 Ft/db/hó 
g; Építési munkával kapcsolatos építıanyag állvány, törmelék: 370 Ft/m2/hó 300 Ftm2/hó 
h; Idény jellegő árusítás havi: 

- mozgó árusítás, szolgáltatás: 
- javító szolgáltató tevékenység: 

770 Ft/m2/hó 
460 Ft/m2/nap 
160 Ft/m2/nap 

610 Ft/m2hó 
300 Ft/m2/nap 
120 Ft/m2/nap 

i; Videó, film, televízió felvétel: 610 Ft/m2/nap 610 Ft/m2/nap 
j; Vendéglátó ipari elıkert: 
   - árú kirakodás, göngyölegtároló: 

380 Ft/m2/hó 
380 Ft/m2/hó 

300 Ft/m2/hó 
300 Ft/m2/hó 

k; Kiállítás: 
- alkalmi vásár: 
- sport és kulturális rendezvény: 
- mutatványos tevékenység: 

300 Ft/m2/hó 
300 Ft/m2/nap 
80 Ft/m2/nap 

160 Ft/m2/nap 

220 Ft/m2/hó 
220 Ft/m2/nap 
70 Ft/m2/nap 

160 Ft/m2/nap 
l; Az önkormányzati tulajdonú, de magánhasználatban lévı 
    ingatlan 

300 Ft/m2/év 290 Ft/m2/év 

 
Az árak az ÁFÁ-t nem tartalmazzák. 

 
 

6.5 A vásári és piaci helyhasználati díj, helypénz mértékének meghatározása 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester felkéri a Pénzügyi Bizottság elnökét, ismertesse a bizottság 
állásfoglalását. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 
 
Bartek József a Városgazda Kht ügyvezetıje kéri, hogy a díjak kerekítve kerüljenek megállapításra, 
mert a forintosokat hamarosan kivonják a forgalomból. 
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dr. Szántó Marianna aljegyzı elmondja, hogy az APEH állásfoglalása alapján a közterület-
használati díj ÁFA köteles, így nincs értelme az ÁFÁ-sítás elıtti kerekítésnek. 
 
Bartek József a Városgazda Kht ügyvezetıje elmondja, hogy cége ÁFA mentes körbe tartozik, így 
az ÁFÁ-t beszedni nem tudja, ezért kéri a kerekítést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  185/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:        A vásári és piaci helyhasználati díj, helypénz mértékének 

meghatározása 
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete megtárgyalta a vásári és piaci 
helyhasználati díjak, helypénzek tárgyában tett elõterjesztést és azokat 2008.01.01. 
napjától az alábbiak szerint állapította meg: 
  
1.Állandó helyfoglalás mértéke: 
 
a.) vásári hely: 130 Ft/m2/nap + ÁFA  
b.) élelmiszer piaci hely: -földön történı árusítás esetén: 290 Ft/m2/hó +ÁFA 

- asztalon, állványon történı árusítás esetén: 280 Ft/m2/hó +ÁFA 
- ideiglenes engedéllyel elhelyezett építmények esetén: 380 Ft/m2/hó +ÁFA 

c.) használt cikk és egyéb árucikk piaci helye: 
- földön történı árusítás esetén: 280 Ft/m2/hó +ÁFA 
- asztalon, állványon történı árusítás esetén: 360 Ft/m2/hó +ÁFA 

 
 

2.Eseti helypénz mértéke és a szolgáltatások díja a vásárokon és piacokon: 
 

a;1.   Állatok után fizetendı helypénz ( Ft/db/nap+ÁFA ) 
- ló, szarvasmarha 2 éven felül 440.-Ft 
- ló, szarvasmarha 2 éven alul 330.-Ft 
- csikó, borjú 220.-Ft 
- sertés és süldı malac 220.-Ft 
- választási malac 132.-Ft 
- juh, kecske, bárány 110.-Ft 
- liba, pulyka, kacsa, tyúk, nyúl, szárnyas vad és egyéb szárnyas baromfiak 50.-Ft 
- pelyhes csirke 5 db-onként és rántani való csirke, kisnyúl, kisliba, kiskacsa, 
galamb 1 db-onként 

20.-Ft 

 
a; 2   Jármőrıl való árusítás esetén az a/1.pontban meghatározott 
helypénzen felül az alábbi díjak fizetendık 

( Ft/járm ő/nap+ÁFA ) 

- tehergépkocsi 2 t felett, pótkocsi, vontató 950.-Ft 
- pótkocsi, tehergépkocsi 2 t-ig 710.-Ft 
- személygépkocsi, utánfutó, lovas kocsi 400.-Ft 
- kézi kocsi, kerti traktor pótkocsival 220.-Ft 
 
b;  Közúti járm ő és gépjármő piacon fizetendı helypénz ( Ft/jármő/nap+ÁFA ) 
- személygépkocsi 560.-Ft 
- tehergépkocsi és egyéb jármő 1110.-Ft 
 
c;  Sátorban történı árusítás esetén ( Ft/nap+ÁFA ) 

(2) az elfoglalt és megkezdett minden m2 után 110.-Ft 
 
d;  Piaci asztalokon, állványokon, földön történı árusítás esetén ( Ft/nap+ÁFA ) 
az elfoglalt és megkezdett minden m2 után (asztalon, állványon) 
  - élelmiszer-piacon: 
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  - használtcikk piacon: 
  - ha az árú mértéke megkívánja zsák, batyu, láda db-onként 

Földön történı árusításkor minden megkezdett m2-ként 
(3) élelmiszer piacon 
(4) használtcikk piacon 

100.-Ft 
160.-Ft 

 
20.-Ft 

 
 
 

60.-Ft 
110.-Ft 

 

e; Vegyes ( Ft/nap+ÁFA ) 
- fel-alá járva 60.-Ft 
- vendéglátó egységek, pecsenyesütık m2-ként 220.-Ft 
- mutatványos, céllövöldés, cirkusz m2-ként 50.-Ft 
 
f; Üres jármővek helyfoglalása esetén ( Ft/nap+ÁFA ) 
Ha a jármő 30 percnél tovább foglalja a helyet 
- tehergépkocsi, személygépkocsi utánfutóval, lovas kocsi: 
:- személygépkocsi: 
- kézikocsi, kerti traktor pótkocsival: 

 
130.-Ft 
110.-Ft 
60.-Ft 

 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2008. január 1., illetve folyamatos 

 
6.6 Encs Város Önkormányzata hozzájárulása a Váci Mihály Gimnázium, Szakközépiskola és 

Kollégium pályázatának beadásához 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester felkéri a szakbizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság 
véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, 
hogy a pályázat keretében 20-300 M Ft közötti támogatás nyerhetı el. A gimnázium épülete megyei 
tulajdon, de az intézményhez tartozó kollégium épületének tulajdonosa Encs város Önkormányzata. 
A pályázat jelentıs infrastrukturális fejlesztést tenne lehetıvé, de azt is vállalni kell, hogy a város 10 
évig nem kívánja más célra hasznosítani az épületet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  186/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Encs Város Önkormányzata hozzájárulása a Váci Mihály 

Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium pályázatának 
beadásához 

 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta a Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyi Önkormányzat kérését a Váci Mihály Gimnázium, Szakközépiskola és 
Kollégium pályázatának tárgyában és úgy határozott, hogy a pályázat benyújtásához a 
hozzájárulást megadja. 

 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2007. december 31. 

 
 
6.7 Csapadékvíz elvezetı rendszer építésére pályázat benyújtása 
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dr. Vidákovics Béla alpolgármester kéri a szakbizottság véleményének ismertetését. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság támogatja a 
pályázat benyújtását különös tekintettel arra, hogy a testület ígéretet tett a Szug lakóinak, hogy a 
csapadékvíz-elvezetı rendszer kiépíti. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy bizottsága 
ülésén komoly vita alakult ki a pályázatok vonatkozásában. A négy pályázatról együtt kíván most 
véleményt mondani: ezen pályázatok ugyan 90-95%-os támogatásúak, de 5%-os önerı igény esetén 
is 40-50 M forintot kell hozzá tenni. 
Ugyanakkor a pénzügyi iroda vezetıje elmondta, hogy az ÖNHIKI-s pályázat benyújtására csak 
akkor van lehetıség, ha az önerı biztosítása a felhalmozási tartalékokból történik. Ha a többcélú 
épület nem kerül eladásra, akkor ez az összeg 40-50 millió forint, tehát ez a négy pályázat 
nyertessége esetén kimeríti ezt a keretet. A bizottság véleménye szerint rangsor kell felállítani, bár 
mindegyik támogatható hosszú távon gondolkodva, de most azt kell megvalósítani, ami feltétlenül 
szükséges, mert életminıséget javít vagy balesetveszélyt hárít el. 
A csapadékvíz-elvezetı rendszer kiépítése életminıséget javít, így a bizottság támogatja a 
benyújtását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  187/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Csapadékvíz elvezetı rendszer építésére pályázat benyújtása 

 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta az encsi északi rész, 
valamint a Szug csapadék-víz elvezetı rendszer kiépítésére megnyílt pályázati 
lehetıséget és úgy döntött, hogy a pályázatot benyújtja, a szükséges önrészt biztosítja 
a projekt megvalósításához. 

 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2008. január 31. 

 
6.8 Inkubátorház építésére pályázat benyújtása 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottsági 
álláspontot. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy hosszas vita után a 
bizottság úgy döntött, hogy a 2008-as évben a városnak olyan beruházásokra van szüksége, amely 
lételeme a közösségnek. A kérdés tehát az volt, hogy jelen helyzetben szükség van-e rá? Tekintettel 
arra, hogy a Vállalkozók háza is hasonló jellegő létesítmény és alkalmas arra, hogy a vállalkozások 
kezdeti lépéseit támogassa, istápolja a bizottság elutasította a pályázat benyújtására tett javaslatot. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy bizottsága a 
rangsorban negyedik helyre tette a beruházást a szükségessége alapján , így nem támogatja a pályázat 
benyújtását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és 11 igen szavazat és 2 
tartózkodás mellett az alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  188/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
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Tárgy:   Inkubátorház építésére pályázat benyújtása 
 

Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta az encsi Ipari Park 
területén Inkubátorház építésére nyílott pályázat beadásának lehetıségét és úgy 
döntött, hogy az Inkubátorház építésére nem kíván pályázatot benyújtani, a projektet 
nem kívánja megvalósítani. 
 

Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2007. december 17. 

 
6.9 Encs város Önkormányzat pályázata a Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú 

Mővészetoktatási Intézmény korszerősítésére 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester kéri a szakbizottság véleményének elıterjesztését. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy több tényezı játszott 
szerepet a döntésben. Mivel az önkormányzatok 2008-ban sötét jövı elé néznek a csak olyan 
beruházások jöhetnek szóba, amelyek  megvalósítása égetı szükséglet. Ilyen a Kazinczy iskola 
felújítása is. A 300 milliós pályázat esetén az 5%-os önerı is komoly összeg. De a bizottság 
mérlegelése alapján az iskola épülete balesetveszélyes pl. ezért elengedhetetlen e kerítés megjavítása 
is. A bizottság ülésén az is kiderült, hogy a pályázat két fordulós: 1 forduló 2008-ban a benyújtás és a 
2. forduló 2009-ben a kivitelezés. A pályázati anyag elkészítéséért nem kell fizetni, azt az iskola már 
elıkészítette.  
Bár a bizottság nem javasolta a pályázat benyújtását az elnök kijelenti, hogy ı személy szerint 
támogatja azt és arra kéri az intézmény vezetıjét, hogy a legégetıbb problémákat addig is oldja meg. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottsága 
négy igen szavazat és 1 tartózkodás mellett támogatja a pályázat benyújtását, mely során egy kész 
ROP-os pályázat leporolásáról van szó és január 2-i határidıvel beadható. 
A bizottság elvi hozzájárulást ad azzal, hogy amennyiben a 2. körben bennmarad  a képviselı-testület 
térjen vissza a kérdésre, megvizsgálandó, hogy a szükséges önerı rendelkezésre áll-e. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottsága 2 igen és 2 nem 
szavazattal nem hozott döntést a pályázat kérdésében. Mint intézményvezetı egyetért a pályázat 
benyújtásával és kéri a képviselı-testület támogatását. Kijelenti, hogy az legszükségesebb 
munkálatokat az intézmény mindig elvégzi, de ezek már nem elegendıek a problémák megoldására. 
A már meglévı pályázatot kell egy kicsit átdolgozni. 
 
Szeles András alpolgármester egyetért az elvi támogatással. Úgy véli , hogy a második forduló elıtt 
részletes vita szükséges. Kérdése, hogy ki írta a pályázatot és mennyibe került? 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a Mőszaki iroda munkatársai 
írták 3 éve a szürke iskoláét, az új épületét pedig két szegedi fiatalember készítette ingyen azzal, 
hogy a taneszköz-fejlesztési beszerzéseknél elınyben részesítse ıket az intézmény, de sajnos az a 
pályázat nem nyert. 
 
Szeles András alpolgármester arra kérdez rá, hogy ezek szerint nincs fizetési kötelezettség? 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke kijelenti, hogy nincs. A Mőszaki Iroda 
dolgozza át a rendelkezésre álló pályázati anyagokat. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
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Szám:  189/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Encs város Önkormányzat pályázata a Kazinczy Ferenc Általános Iskola 

és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény korszerősítésére 
 

 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta a Kazinczy Ferenc 
Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény korszerősítésére irányuló 
pályázat benyújtásának lehetıségét és a pályázat benyújtását támogatja, a szükséges 
önrészt biztosítja. 

 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2007. december 31. 

 
6.10. Encs város Önkormányzat pályázata az Aba Sámuel Szakiskola szakmai és tárgyi 
feltételeinek javítására 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester kéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy a bizottság nem 
támogatja a pályázat benyújtását. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottság a 
3 igen, 1 nem szavazat és 1 tartózkodás mellett döntött úgy, hogy nem kívánja a pályázat benyújtását 
támogatni. 
 
Sohajda István képviselı, intézményvezetı elmondja, hogy megérti az érveket és az 
ellenérveket és mint pénzügyi bizottsági tag tisztában is van az önkormányzat pénzügyi 
helyzetével, de azt nem tartja elfogadhatónak, hogy mindig a Szakiskolával az a helyzet, 
hogy járni jár, de nem jut. Nem is régen tárgyalta a testület a szakiskola helyzetét, de ilyen 
körülmények között, amelyek most rendelkezésre állnak, nem lehet az elképzeléseket 
megvalósítani, az igényeket kielégíteni. Az iskola 12 tantermet épített önerıbıl, 
önkormányzati segítség nélkül. Sajnos most már olyan a helyzet, hogy az iskola lehetıségei 
beszőkültek. Kéri a képviselı-testület támogatását. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke reményét fejezi ki, hogy a 
TISZK-eknél jó pályázati lehetıségek fognak mőködni a korábbi évek gyakorlatának megfelelıen. A 
Szakiskolánál ennek révén van forrás, ami bevonható a fejlesztésbe, míg az általános iskoláknál 
nincs. A két pályázat benyújtása egy helyre „öngyilkosság” lenne, egymást ütnék ki a pályázatok. 
 
Szeles András alpolgármester felhívja a figyelmet arra, hogy mérlegelni kell. Kéri az 
intézményvezetı belátását, hiszen a Kazinczy pályázatát is ellehetetlenítené a két pályázat 
benyújtása. A TISZK-eken keresztül még láthatjuk az esélyt a szakképzés fejlesztésére. Kéri, hogy a 
képviselıi józanság kerüljön az intézményvezetıi elfogultság elé. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és 9 igen, 2 nem szavazat 
és 2 tartózkodás mellett az alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  190/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Encs város Önkormányzat pályázata az Aba Sámuel Szakiskola szakmai 

és tárgyi feltételeinek javítására 
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Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta az Aba Sámuel 
Szakiskola szakmai és tárgyi feltételeinek javítására irányuló pályázat benyújtásának 
lehetıségét és a pályázat benyújtását nem támogatja. 

 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2007. december 17. 

 
 
6.11. Encs város Önkormányzatának csatlakozása szakképzés-fejlesztési fenntartói 

társuláshoz 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az 
elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  191/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Encs város Önkormányzatának csatlakozása szakképzés-fejlesztési 

fenntartói társuláshoz 
 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta Encs Város 
Önkormányzatának csatlakozását a szakképzés-fejlesztési fenntartói társuláshoz és úgy 
döntött, hogy a társuláshoz csatlakozni kíván. 
 
Felhatalmazza a polgármestert az együttmőködési megállapodás aláírására. 

 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2007. december 31. 

 
 
6.12. A Mővelıdési Központ és Könyvtár magasabb vezetıi beosztásának ellátására pályázati 

felhívás 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság 
véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy bizottsága 
támogatja a határozati javaslat elfogadását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  192/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   A Mővelıdési Központ és Könyvtár magasabb vezetıi beosztásának 

ellátására pályázati felhívás 
 

A Képviselı-testület a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. 
törvény 23.§- a szerint az alábbi pályázatot teszi közé: 
 
A pályázatot meghirdetı szerv: Encs Város Képviselı-testülete 
A meghirdetett munkahely: Városi Mővelıdési Központ és Könyvtár igazgatói állása 



 21 

Képesítés és egyéb feltételek -szakirányú fıiskolai vagy egyetemi végzettség  
      ( 150/1992. (XI.20.) Korm. rendelet szerint ) 

-elıny: vezetıi gyakorlat, pedagógus szakvizsga megléte 
Juttatások (illetmény, pótlék, egyéb): -bér Kjt. szerint 
      -pótlék Kjt. szerint  
A vezetıi megbízás kezdete:  2008. március 1. 
   idıtartama: 5 év 
Pályázat címzése:   Encs Város Önkormányzata, 

 3860 Encs, Petıfi út 75. 
A pályázat benyújtásának határideje: a megjelenéstıl számított 30 nap. 
Elbírálás módja és határideje: Kt. döntés a jogszabály szerint,  

 
Megbízza a Képviselı-testületet a Polgármesteri Hivatal jegyzıjét, hogy a pályázati 
felhívás közzétételérıl gondoskodjon. 

 
    Felelõs:  jegyzı 

 Határidõ:  2007. december 31. 
 

 
6.13. Az Encsi Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság hivatásos állományú tagjainak 

teljesítmény követelmény alapját képezı kiemelt célok meghatározása 
6.14. Encs város Polgármesteri Hivatalában foglalkoztatott köztisztviselık 2008. évi 

teljesítménykövetelményének alapját képezı kiemelt célok meghatározása 
 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy a képviselı-testület jogszabályban elıírt kötelezettségének 
tesz eleget a kiemelt célok meghatározásakor. Kéri azok elfogadását mindét intézmény esetében. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozza: 
 

Szám:  193/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Encs Város Hivatásos Önkormányzati Tőzoltósága hivatásos 

állományú tagjainak teljesítmény követelmény alapját képezı 
kiemelt célok meghatározása 

 
Encs Város Képviselı-testülete Encs Város Hivatásos Önkormányzati 
Tőzoltósága hivatásos állományú tagjainak teljesítmény követelmény alapját 
képezı kiemelt célokra vonatkozó javaslatot megtárgyalta és az alábbi döntést 
hozza. 
 
2008. évben Encs Város Hivatásos Önkormányzati Tőzoltósága hivatásos 
állományának teljesítmény alapját képezı kiemelt célokat az alábbiak szerint 
állapítja meg. 
 
d.) Az állomány továbbképzése a NATO, illetve az Európai Uniós 

katasztrófavédelmi együttmőködésre a SEVESO II. egyezménybıl reánk 
háruló feladatok teljesítésére. 

e.) A “tőzoltó intézményi” feladatok végrehajtására fel kell készülni az alábbiak 
figyelembevételével: 
- minıségfejlesztés, minıségbiztosítás kiteljesítésével, 
- felesleges bürokrácia leépítésével, decentralizációval, 
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- korszerő információs rendszerek és mőködést támogató technikák 
alkalmazásának szélesítésével, 

- a személyi állomány teljesítményelvő értékelésével, a közszolgálati etikai 
követelmények érvényesítésével, 

- a szakszerőség, átláthatóság, ellenırizhetıség elıtérbe helyezésével. 
f.) A HÖT mőködésében a költséghatékonyságot, takarékosságot kell érvényre 

juttatni. 
g.) Javítani kell a közigazgatási és rendvédelmi szervek kommunikációját. A 

lakossággal, az önkormányzatokkal fenntartott kapcsolatokat az 
együttmőködés, kölcsönös támogatás és a nyitottság szellemében kell 
erısíteni. 

h.) A tőzoltóság bevetési-irányítási rendszerének fejlesztése, reagáló képesség és 
a társszervek közötti együttmőködés erısítése. 

i.) A tőzoltóság személyi állomány munkakörülményeinek folyamatos javítása, a 
közszolgálati (hivatásos) életpálya elemeinek fejlesztése, a közszolgálati 
feladatok és célok iránti elkötelezettség megerısítése, a megfelelı színvonalú 
utánpótlás tervszerő és folyamatos biztosítása. 

j.) A korrupciós jelenségek ellen határozott és következetes fellépés. 
k.) A hivatásos állomány tőzvédelmi törvénybıl, a HSZT-bıl és más 

jogszabályokból eredı munkájának ellátása. 
l.) Az ügyfelekkel való kapcsolattartás során a törvényesség, szakszerőség, 

pontosság, határidık és eljárási szabályok betartása melletti ügyfélbarát, 
színvonalas ügyintézés. 

m.) A hivatásos állomány tagjának – hatáskörének és beosztásának megfelelıen – 
szakmai tevékenysége során a tüzek keletkezésének megelızésére, tovább 
terjedésének megakadályozására a tőzoltás alapvetı feltételeinek biztosítására 
vonatkozó jogszabályoknak, hatósági elıírásoknak minden körülmények 
közötti érvény szerzése. 

n.) Az árvíz vagy egyéb katasztrófa veszély esetén együttmőködés a Helyi 
Védelmi Bizottsággal. 

o.) Szakmai munka eredményes végrehajtása céljából a hivatásos állomány 
elméleti, gyakorlati és fizikai felkészítése. 

 
Felelõs:  polgármester 
Határidõ :  2007. december 31., 2008. február 28. 

 
 

Szám:  194/2007. (XII.17.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs Város Polgármesteri Hivatalában foglalkoztatott    
  köztisztviselık 2008. évi teljesítménykövetelményének alapját   
  képezı kiemelt célok meghatározása  
 
Encs Város Képviselı-testülete a 2008. évre a Polgármesteri Hivatal köztisztviselıi 
számára a teljesítménykövetelmények alapját képezı célokat az alábbiak szerint 
állapítja meg:  

 
1. A testületi, bizottsági ülések színvonalas szakmai, igazgatási és jogi 

elıkészítése, a lebonyolítás feltételeinek biztosítása.  
2. A polgármester, illetve a jegyzı feladat- és hatáskörébe tartozó önkormányzati, 

illetıleg államigazgatási ügyek elıkészítése.  
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3. Az önkormányzat fenntartásával mőködtetett intézmények színvonalas szakmai 
munkájának segítése, az irányítással összefüggı feladatok elvégzése, az oktatás 
– közmővelıdés színvonalának emelése.  

4. Ügyfélbarát és színvonalas ügyintézés.  
5. A külkapcsolatok 2008. évre vonatkozó elképzeléseinek színvonalas teljesítése.  
6. Az önkormányzati vagyonnal (ingatlan- és ingó vagyon) való hatékony 

gazdálkodás, helyi adó és egyéb bevételek tervezett maximális összegének 
elérésére törekvés.  

7. Vállalkozások letelepedésének elımozdítása, ipari park fejlesztése, 
foglalkoztatás elısegítése.  

8. Az elfogadott településrendezési terv szerinti városfejlesztés, valamint az 
építésügyi, környezetvédelmi és hulladékgazdálkodási jogszabályok elıírásainak 
betartása és betartatása.  

9. Az önkormányzat gazdálkodására vonatkozó rendelkezések maradéktalan 
betartása, valamint az önkormányzat fizetési kötelezettségeinek rendszeres, 
határidıben történı teljesítése és a költségvetés pénzügyi egyensúlyának 
biztosítása.  

10. A számviteli törvény, valamint az államháztartás szervezeti, beszámolási és 
könyvvezetési kötelezettségének sajátosságaival összefüggı jogszabályok 
rendelkezéseinek végrehajtása.  

11. A közbeszerzésrıl szóló törvény rendelkezéseinek érvényre juttatása.  
12. Az EU-s követelmények megismerése, jogharmonizációs és egyéb, harmonizált 

jogszabályokból adódó feladatok végrehajtása.  
13. Az Encsi Kistérségi Többcélú Társulás Társulási megállapodásokból, szervezeti 

és mőködési szabályzatból, egyéb belsı szabályzatokból adódó feladatok 
végrehajtása. Encsi Kistérségi Többcélú Társulás munkaszervezetének hatékony 
mőködtetése.  

14. A minıségfejlesztés, minıségbiztosítás intézményesítésébıl adódó feladatok 
végrehajtása.  

15. A közszolgálati etikai követelmények érvényesítése, a szakszerőség, 
átláthatóság, és az ellenırizhetıség elıtérbe helyezése.  

16. Az informatikai alapú ügyintézés továbbfejlesztése.  
 

Határid ı: 2007. december 31. és 2008. február 28.  
Felelıs:  polgármester, jegyzı  

 
 
6.15. Polgármesteri Hivatal Alapító Okirat módosítása  

 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy a TEÁOR számok 2008. január 1-jei módosítása miatt 
került sor a módosításra. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı kéri a képviselı-testület hozzájárulását, hogy az új szakágazati 
számok megjelenése után azok is átvezetésre kerüljenek valamennyi alapító okirat esetében. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  195/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Polgármesteri Hivatal Alapító Okirat módosítás 

 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta az Alapító Okirat 
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módosításra tett javaslatot és úgy döntött, hogy azt elfogadja. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2007. december 31., illetve folyamatos 

 
6.16. A Városi Sportközpont Alapító Okiratának módosítása, a Területi Egészségügyi 

Központ Alapító Okiratának módosítása, a Városi Mővelıdési Központ és 
Könyvtár Alapító Okiratának módosítása  

 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester felkéri az intézményvezetıket, tegyék meg észrevételeiket, 
javaslataikat. 
 
dr. Basista Erika képviselı, a TEK vezetıje kéri annak átgondolását, hogy a járóbeteg szakellátás 
maradjon-e benne a TEK alapító okiratában, hiszen azt a háziorvosok látják el vállalkozási formában. 
Másrészt felhívja a figyelmet, hogy az ügyelet már nem a TEK keretein belül kerül ellátásra, hanem a 
Kistérségi Társulás szervezésében. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester javasolja, hogy az általános járóbeteg-ellátás maradjon az 
alapító okiratban, mert a háziorvosi állás megüresedése esetén a TEK-nek kell gondoskodni a feladat 
ellátásáról. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı javasolja, hogy a 3. oldal második mondata egészüljön ki azzal, hogy 
a háziorvosi rendszer a helyi önkormányzattal áll szerzıdéses kapcsolatban, a TEK csak szervezési 
feladatokat lát el. Az ügyeletre vonatkozó rendelkezéseket pedig ki kell venni az alapító okiratból, 
hiszen a feladatellátás megszőnt. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozza: 
 

Szám:  196/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   A Városi Sportközpont  Alapító Okiratának módosítása 

 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta a Városi Sportközpont 
Alapító Okiratának módosítására tett javaslatot és azt elfogadja. 

 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2008. január 1. 

 
 

Szám:  197/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   A Területi Egészségügyi Központ Alapító Okiratának módosítása 

 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta a Területi Egészségügyi 
Központ Alapító Okiratának módosítására tett javaslatot és azt az elhangzott 
módosításokkal elfogadja. 

 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2008. január 1. 

 
Szám:  198/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   A Városi Mővelıdési Központ és Könyvtár Alapító Okiratának 

módosítása 
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Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta a Városi Mővelıdési 
Központ és Könyvtár Alapító Okiratának módosítására tett javaslatot és azt elfogadja. 

 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2008. január 1. 

 
A módosított alapító okiratok a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
 
6.17. A Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény Alapító 

Okiratának módosítása, a Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános 
Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény Alapító Okiratának módosítása, az 
Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsıde Alapító Okiratának 
módosítása, az Aba Sámuel Szakiskola Alapító Okiratának módosítása 

 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester tájékoztatja a képviselıket, hogy az elızıekhez hasonlóan itt is 
a TEÁOR számok változása  a módosítás oka. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke felhívja a figyelmet, hogy 
az Aba Sámuel Szakiskola ez alól kivétel, ott emelésre került a tanulói létszám 420 fıre és két új szak 
indítására is sor került. 
 
Sohajda István képviselı elmondja, hogy az intézmény felnıttképzésbe való belépésének 
feltétele az, hogy ez szerepeljen az alapító okiratban. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozza: 
 

Szám:  199/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   A Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási 

Intézmény Alapító Okiratának módosítása 
 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta a Kazinczy Ferenc 
Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény Alapító Okiratának 
módosítására tett javaslatot és azt elfogadja. 

 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2008. január 1. 

 
Szám:  200/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános Iskola és 

Alapfokú M ővészetoktatási Intézmény Alapító Okiratának módosítása 
 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta a  Petıfi Sándor Magyar-
Angol Két Tanítási Nyelvő Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény 
Alapító Okiratának módosítására tett javaslatot és azt elfogadja. 

 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2008. január 1. 

 
Szám:  201/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
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Tárgy:   Az Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsıde 
Alapító Okiratának módosítása 

 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta az Óvoda, Egységes 
Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsıde Alapító Okiratának módosítására tett 
javaslatot és azt elfogadja. 

 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2008. január 1. 

 
 Szám:  202/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 

Tárgy:   Az Aba Sámuel Szakiskola Alapító Okiratának módosítása 
 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta az Aba Sámuel 
Szakiskola Alapító Okiratának módosítására tett javaslatot és azt elfogadja. 

 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2008. január 1. 
 

A módosított alapító okiratok a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
 
6.18 A Polgármesteri Hivatal, Gondozási Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat 

Alapító okiratának módosítása 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a módosítás oka az, hogy az intézmény 
2008. január 1-tıl önállóan gazdálkodóvá válik. Kéri a módosított alapító okirat elfogadását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  203/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   A  Polgármesteri Hivatal, Gondozási Központ, Családsegítı és 

Gyermekjóléti Szolgálat Alapító Okiratának módosítása 
 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta a Polgármesteri Hivatal, 
Gondozási Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat Alapító Okiratának 
módosítására tett javaslatot és azt elfogadja. 

 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2008. január 1. 

 
A módosított alapító okirat a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
6.19 Hozzájárulás Bolobásné dr. Pusztai Beáta háziorvosi megbízásához 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester tájékoztatja a város lakosságát, hogy a 4. sz. háziorvosi 
körzetben a Vidákovics Kft. által foglalkoztatott dr. Rucskó Viktor elment és helyette a cég a helyi 
születéső Bolobásné dr. Pusztai Beátát kívánja alkalmazni. Kéri a képviselı-testület jóváhagyását. 
 
dr. Pusztai Beáta elmondja, hogy 2005-ben végzett a Debreceni Orvostudományi Egyetemen 
háziorvos szakirányon. Két évig dolgozott Miskolcon egy képzés keretében. Ahol a megfelelı 
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gyakorlat megszerzése után ez év novemberében sikeres licens-vizsgát tett. Örömmel értesült arról, 
hogy a lakóhelyén láthatja el a háziorvosi feladatokat és ehhez kéri a képviselık támogatását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  204/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Hozzájárulás Bolobásné dr. Pusztai Beáta háziorvosi megbízásához 

 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta a Vidákovics Kft. 
bejelentését a IV. sz. háziorvosi körzet háziorvosi feladatainak ellátása vonatkozásában és 
dr. Pusztai Beáta háziorvosi alkalmazását tudomásul veszi, azt elfogadja. 

 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2007. december 31., illetve folyamatos 

 
6.20 Folyószámla hitelszerzıdés meghosszabbítása 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester kéri a szerzıdés 2007. január 31-ig történı meghosszabbítását, 
azzal, hogy a hosszabb távú fenntartás megfontolására a januári ülésen kerüljön sor. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  205/2007. (XII.17.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Folyószámla hitelszerzıdés meghosszabbítása 

 
Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete hozzájárul az Önkormányzat és a 
Kereskedelmi és Hitelbank közötti – eredetben 2004. december 27-tıl folyamatosan 
fennálló- folyószámla hitelszerzıdés 57 millió Ft-os keret rendelkezésre tartásával 2008. 
január 31-ig történı meghosszabbításához. 

 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
6.21 Bejelentések 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke tájékoztatja a 
képviselı-testületet az Encs Város Szociális helyzetének Javításáért Közalapítvány 2008. évi várható 
tevékenységével, illetve a fenntartásával kapcsolatosan megfogalmazódott bizottsági véleményrıl. 
Az elmúlt üléseken megkérdıjelezıdött a szociális földprogram további mőködtetésének 
szükségessége. A 2007. év során a közalapítvány eltért az eredeti céljától, mert a 2,5 millió forintos 
önkormányzati támogatás összege nem emelkedett és a pályázatok is sikertelenek voltak. 
Az elmúlt három év gazdálkodásának tapasztalata az, hogy a minden évben elnyert sikeres 
pályázatok kötelezik az önkormányzatot a mőködtetésre további három évre.  
Az alapítvány megalakulás óta több mint 20 millió forint értékő vagyonnal rendelkezik. A szociális 
földprogramon kívül az alapítvány bevonható a földmunkákba, szállítási, hóeltakarítási feladatok 
ellátásába is. 
A bizottság pontos kimutatást kért az önkormányzatnak végzett szolgáltatások értékérıl. A Bizottság 
felhívta  Kuratórium figyelmét arra, hogy 2008-ban díjemelés szükséges és pályázat benyújtására 
csak akkor kerülhet sor, ha a támogatottsága 100%-os. Kéri továbbá a bizottság , hogy a belsı 
ellenırök ellenırizzék le, hogy az önkormányzati támogatás felhasználása törvényes-e, azon célra 
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fordította-e az alapítvány, amelyre kapta. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester hangsúlyozza, hogy a saját erı bevonása a szociális 
földprogramba elengedhetetlen, ez a cél. 
 
Szeles András alpolgármester megkérdezi, hogy ez szerepel –e az alapító okiratban, mint alapvetı 
cél és feltétel? 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, hogy nem. Ismerteti 
az alapítvány célját. 
 
Szeles András alpolgármester elmondja, hogy igaz, hogy nincs benne direkt formában 
megfogalmazva ez a cél, de ha ez az alapelv nem kerül alkalmazásra, akkor a maga részérıl nem 
tudja támogatni a program fenntartását. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı felhívja a figyelmet arra, hogy az alapítványnak az alapítótól el kell 
különülnie a megalakulás után. Ha a pályázatokat az alapítvány nyújtja be és a támogatási 
szerzıdéseket az alapítvány köti a fenntartási kötelezettség is ıt terheli. A Közalapítvány 
mőködtetése a Kuratórium feladata, melynek az alapító rendszeres támogatása nélkül is eleget 
kellene tudnia tenni. Más forrásokra is támaszkodnia kell. 
 
Bratu Ferenc képviselı kiemeli, hogy így is a gép szánt, a gép vet és legtöbbször a gép is ássa ki a 
krumplit, akkor hol van benne az igénybe vevı munkája? Idınként megkapálja a szorgalmasabbja és 
végül marad még a felszedés, mint önálló feladat. 
 
Kovács Sándor Tőzoltóparancsnok azon értetlenségének ad hangot, hogy a Tőzoltóság alapító 
okiratának módosítása kimaradt, bár minden más intézményét tárgyalta a képviselı-testület. 
Kijelenti, hogy azt az anyagot melynek benyújtási határideje a Kincstár felé január 31. eljuttatta a 
jegyzı úr felé. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı kijelenti, hogy az anyagot megkapta és a szakágazat számok a mai napon 
benyújtásra kerültek. 
 
dr. Basista Erika képviselı tájékoztatja a lakosságot, hogy a belgyógyászati óraszám terhére a 
megye legjobb endokrinológiai szakorvosa látja el az endokrin betegeket helyben. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester megköszöni a figyelmet, kellemes karácsonyi ünnepeket, boldog 
új esztendıt és jó egészséget kíván a város valamennyi lakójának, polgárának. 
 
Több tárgy nem lévén alpolgármester az ülést berekeszti és zárt ülés tartását rendeli el.  
 
  

K.m.f. 
 
 
 

dr. Vidákovics Béla       dr. Halász Ferenc 
  alpolgármester                  jegyzı 

 
 
 
  

           Kléri Bertalan                              Molnárné Juhász Éva 



 29 

   hitelesítı                   hitelesítı 


